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Conceptadvieslijst Raadscommissie Samenleving en 
Bestuur

Datum 12-10-2022
Tijd 20:00 – 23:22
Locatie Cultuurcentrum Deurne
Voorzitter Jerom Coppus
Griffier Roger Rutten
Leden Ine van Bakel, Jack van Diesen, Roel van Gils, Coen van Horen, Wim 

Luijten, Riny Manders, Eefje Nooijen, Annemieke Quaadgras, Romy Sijben, 
Mariëlle Smits-Biemans, Riny van Leeuwen-Berkvens, Joan van Rixtel en 
Berry van Waayenburg en Leo Cuijpers

Verder 
aanwezig

Willy van den Berg (portefeuillehouder, agendapunten 3-6), Greet Buter 
(portefeuillehouder, agendapunten 7 en 8), Aimée Albers (adviseur 
gemeente Deurne), Marcel Warnaar (NIBUD) (agendapunt 4) en Rob 
Jacobs (adviseur gemeente Deurne, agendapunt 8)

1 Opening en vaststelling van de agenda
De agenda is ongewijzigd vastgesteld.

2 Vaststelling van de advieslijst van 15 september 2022
De advieslijst is ongewijzigd vastgesteld.

3 Mededelingen vanuit het college (Van den Berg) en de 
Klankbordgroep Peelgemeenten
• Wethouder van de Berg informeert de commissie over de volgende 

onderwerpen:
• Schone luchtakkkoord: ODZOB gaat een integraal Plan van Aanpak en 

Uitvoeringsplan maken dat eind 2022 begin 2023 gereed is voor 
besluitvorming.

• De verschillende initiatieven voor de bestrijding van energiearmoede 
worden toegelicht. Vanuit de compensatie van € 800 en € 500, vanuit de 
GR Peelgemeenten wordt aandacht gevraagd voor de huishoudens die net 
boven de grens van 120% zitten, de FIXbrigade, etc.

• Ten slotte wordt de bijeenkomst herijking sociaal domein van 19 oktober 
wordt van harte aanbevolen.

• de leden van de Klankbordgroep Peelgemeenten hebben een verslag 
gemaakt naar aanleiding van de bijeenkomst van 26 september jl. De 
commissie heeft hier waardering voor.

4 Minima-effectenrapportage
De presentatie, verzorgd door Marcel Warnaar van het NIBUD, is toegevoegd 
aan de stukken van de commissie.

De commissie vraagt aandacht voor de armoedeval.

Verder worden de gestelde vragen ter vergadering beantwoord (vanaf 1:12). 

https://www.youtube.com/watch?v=JSVdqB0VaSU
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Toezegging
In een raadsinformatiebrief ten behoeve van de herijking minimabeleid inzicht 
geven in:

• de uitgaven van Stichting Leergeld
• hoeveel huishoudens deelnemen aan lokale inkomensondersteunende 

regelingen zover beschikbaar (zonder specificatie naar huishoudens 
type)

5 Beleidsplan schuldhulpverlening 2023-2026
Conclusie

• Aandacht voor cultuuromslag van systemen naar mensen
• Communicatie en preventie, ook voor anderstaligen
• Mentale zorg meenemen
• Evaluatie, nagaan of hier mogelijkheden voor zijn.
• Voor bezoek thuis is ook wel capaciteit nodig, wethouder gaat kijken 

wat hij hier mee kan doen.

Toezegging
De gemeenteraad wordt in een raadsinformatiebrief geïnformeerd:

• of er een evaluatie van het lokale en/of regionale beleid komt.
• of pensioengelden worden uitgezonderd bij het oplossen van schulden.

VVD
kan instemmen met een aanschaffen van een Ris. Het is belangrijk om 
mensen zo snel mogelijk uit de schulden te helpen. Er zijn al problemen 
voordat mensen bij de signaalpartners bekend worden. Daarom graag meer 
aandacht voor preventie, voordat de vroegsignaleringsmeldingen binnen 
komen.

DOE!
Is ook voorstander van aanschaffen Ris. Aandacht voor de extra 
capaciteitsvraag die volgt uit het ophalen van meer signalen. Nagaan of het 
mogelijk is de meldingen van Bergopwaarts eerder binnen te krijgen. Kan de 
melding bij huurachterstanden niet naar voren worden gehaald (van 2 naar 
1 maand?)

CDA
Minister Schouten heeft aangegeven dat een kentering of cultuuromslag 
nodig is. Van systemen naar mensen. In de startnotitie is hiervan niets 
opgenomen. Geen verscherping of verbreding van uitgangspunten
Er is geen evaluatie gehouden, dus zij kunnen niet bevestigen of de huidige 
uitgangspunten nog voldoen en of prestatie-indicatoren gehaald zijn. 
Doorontwikkeling sturingsinformatie juichen we toe, en ontvangt men graag. 
Bij de vaststelling van het lokale plan is gevraagd om evaluatie. Men vraagt 
de wethouder om alsnog te evalueren en opnieuw op agenda van de 
commissie te zetten. 
Twee huisbezoeken per maand: uit stukken van Divosa blijkt dat opzoeken 
en bellen beter werkt dan brieven sturen. Kan hier meer op worden ingezet?
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DeurneNU
Wat betekent de toename van het aantal meldingen voor de capaciteit van 
schuldhulp? Kunnen we geen stappen nemen voordat we Ris aanschaffen. 
Inzetten op extra communicatie, ook voor niet-Nederlandstaligen. Informeren 
hoe andere gemeenten het werken met Ris ervaren.

Transparant Deurne
Vraagt ook aandacht voor de capaciteit. Hoe gaan we daar komende tijd mee 
om?
 
PGP Deurne
Onderwerpen zijn helder en herkenbaar in startnotitie verwoord. Men maakt 
zich zorgen of er voldoende personeel is dit beleid uit te voeren, temeer daar 
sne optreden belangrijk voor succes. De risicoanalyse over de schaarste op 
de arbeidsmarkt belangrijk. Men vraagt aandacht voor preventie en nazorg. 
Ten slotte vraagt men aandacht voor de mentale zorg van cliënten.

50PLUS
Voorkomen is beter dan genezen; daarom is goede voorlichting noodzakelijk, 
voor meest kwetsbare doelgroepen zoals ouderen. Verder vraagt men 
aandacht voor de positie van de lagere inkomens in deze tijd van 
hyperinflatie. Voorts oppert men om aandacht te vragen met filmpjes via 
Facebook.

College
Blij dat de aanschaf van een Ris omarmt. Meer communicatie (ook voor 
anderstaligen) en de mentale zorg zijn interessante aandachtspunten. 

Over de zorgen over de capaciteit: Grip op schuld kan het nu aan, mocht het 
anders gaan omdat de groep groter wordt, moet daar (via de gemeenteraad) 
extra capaciteit voor komen. 
Nu per maand meer meldingen en bedragen zijn fors hoger. We krijgen geen 
meldingen krijgen we van ziektekostenverzekering. BOW geeft ze wel en een 
aantal energiebedrijven. 

Er wordt zeker gekeken naar ervaringen van andere gemeenten (zoals 
Laarbeek en een aantal grote gemeenten). Het blijk goed te werken. 

Huisbezoeken kosten capaciteit en de vraag is of die er is, maar bij ‘zware 
gevallen’ gebeurt dit wel degelijk. Om dit te intensiveren is niet zozeer een 
financieel maar capaciteitsprobleem. Men zal bezien wat hierin mogelijk is.

6 Businessplan Cultuurcentrum Deurne (CCD)
Advies
De commissie adviseert dit voorstel in de raad te behandelen zonder stip. Het 
CDA overweegt een amendement in te dienen om tijdelijk te voorzien in de 
wegvallende baten door het vertrek van de bibliotheek. 



Pagina 4

Spreekrecht
Mevrouw Den Toom, algemeen manager van het CCD vraagt aandacht voor 
de financiële positie nu de jaarlijkse inkomsten van de bibliotheek van € 
31.000 wegvallen en vraagt het businessplan zoals dat is aangeboden door 
CCD onverkort over te nemen. 

VVD
Adviseert positief over het voorstel, maar heeft moeite met ingangsdatum. 
Daarnaast heeft men technische vragen van financiële aard. 

DOE!
Is positief over het Businessplan, wat meer aandacht heeft voor het lokale. 
De ambitie is hoog. Men adviseert positief over het raadsvoorstel. Men is 
overtuigd van het CCD en de toegevoegde culturele waarde voor Deurne.

CDA
Businessplan is goed onderbouwd maar ambitieus. Hoe realistisch is dat? Het 
is goed om de subsidie jaarlijks met € 46.000 te verhogen. 
Over verhuur van ruimtes aan andere partijen: men is het met het CCD eens 
dat zij met cultuur bezig moet zijn. Nu lijkt het erop dat dat de gemeente 
haar probleem op het bordje van CCD legt. Daarom moeten de risico’s  niet 
eenzijdig bij CCD liggen. Wellicht kan er een aparte subsidie voor de komende 
jaren van € 31.000 worden toegevoegd om de inkomsten als gevolg van het 
vertrek van de bibliotheek tijdelijk te compenseren. Men overweegt hierover 
een amendement in te dienen. Mocht dat niet nodig zijn, kunnen de reserves 
hiermee worden aangevuld. 

DeurneNU
Kunst en cultuur zijn belangrijk voor Deurne. Men is optimistisch over het 
businessplan. Het overnemen van de verhuur is goed onderzocht. Men wil dit 
bij CCD houden. Het is niet zo dat er meteen een gat van € 31.000 ontstaat 
omdat de vierkante meters ook anders ingericht kunnen worden en 
inkomsten kunnen genereren. Men heeft daar vertrouwen in. 

Transparant Deurne
Gunt het CCD de tijd om het businessplan uit te voeren maar is ook wat  
terughoudend. Het gaat om vertrouwen. Dat gold voor het dossier bibliotheek 
en geldt nu voor het dossier CCD. Waar baseert de wethouder zijn 
vertrouwen, positieve gevoel op?

PGP Deurne
Vindt het voorstel van het CDA interessant. Over de verhuurdersrol: dit is een 
lastige omdat culturele instellingen moeten doen waar ze goed in zijn en 
huisvestingsvraagstukken leiden daarin af. Zou de gemeente toch kijken hoe 
met CCD tegemoet gekomen kan worden bij wegvallen van inkomsten nu de 
inkomsten van de bibliotheek wegvallen? Een wakende rol van de gemeente 
lijkt hierbij op zijn plaats.

50PLUS
CCD moet blijven dus gemeente moet CCD financieel tegemoet komen. 
Voorkomen moet worden dat de verhuurdersrol een nieuwe molensteen van 
de gemeente wordt. En kan de gemeente dat?
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College
Constateert dat er steun is voor de verhoging van de subsidie met € 46.000. 
De wethouder heeft geen rechtstreekse gesprekken gevoerd met CCD. Deze 
gebeuren ambtelijk. 
Men adviseert negatief over het voorstel van het CDA om de subsidie 
(tijdelijk) nog verder op te hogen, omdat men vertrouwen heeft in dit 
voorstel. 

7 Mededelingen vanuit het college (Buter)
Informeert de commissie over:

• de infoavond over de begroting 2023, incl. organisatie-ontwikkeling.
• de stand van zaken verbouwing gemeentehuis die volgens planning 

verloopt. 

8 Consultatie bouwstenennotitie regionale samenwerking MRE
Conclusie
De commissie herkent zich in grote lijnen in de bouwstenennotitie en merkt 
op dat er veel raakvlakken zijn met het onlangs door de raad vastgestelde 
raadsprogramma. Dit met inachtneming van de kanttekeningen die het 
college in de notitie heeft opgenomen. 

VVD
Heeft de MRE-conferentie van 5 oktober bijgewoond en is razend enthousiast. 
Het helpt om de discussievragen te beantwoorden. 
Over de discussievragen.

Vraag 1
men herkent zich in de regionale ontwikkellijnen Brainporteconomie en de 
transitie landelijk gebied. Het is belangrijk dat Deurne zich laat horen, anders 
doen anderen dat voor Deurne.

Vraag 2
Accenten: kan zich hierin vinden: schaalsprong van de regio economisch en 
sociaal; robuust en betrouwbaar mobiliteitssysteem; toekomstig 
energiesysteem (duurzaamheid en betaalbaarheid); vitaliteit landelijk 
gebied; Brede welvaart en slagvaardige samenwerking (doen waar je goed in 
bent). 

Vraag 3
Rol gemeente: profileren, opkomen voor lokale belangen, aanspraak maken 
op stimuleringsfondsen.

Vraag 4
Samenwerking MRE; met name in de coördinatie in de verbinding en efficiënt 
omgaan met de krapte op de arbeidsmarkt en het meenemen van het lokaal 
geluid.
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DOE!
Vraag 1 en 2
Schaalsprong, Brede welvaart, vitaliteit en landelijk gebied springen er voor 
de fractie uit. Brede welvaart is daarbij het belangrijkste. Schaalsprong moet 
plaatsvinden: meer woningen, arbeidsplaatsen, bereikbaar en goed 
leefmilieu. Vooral duurzame schaalsprong is voor Deurne belangrijk: leef- en 
werkgemeente, vitaal buitengebied is voor Deurne een grote opgave. Ook 
belangrijk: vasthouden aan brede welvaart. Niet alleen economische groei, 
maar positief voor alle inwoners. Tot slot merkt men op het aan te bevelen 
om naar dergelijke conferenties te gaan.

CDA
Vraag 1
Het gaat over grens overstijgende zaken en de schaalsprong van de 
verstedelijkingen bereikbaarheid. Tegelijkertijd is men blij dat er aandacht is 
voor de nieuwe balans die wordt gezocht voor het landelijk gebied. Het model 
van de “vlinder” van de twee stedelijke kernen met de vleugels eromheen 
van het landelijk gebied is typerend voor hoe de regio hier in elkaar zit; we 
moeten gebruik maken van elkaars krachten en kansen om de regio te 
versterken, nationaal en ook internationaal.

Vraag 2
Accenten voor de komende 4 jaar: pakt er drie uit: vitaliteit landelijk gebied; 
energietransitie (probleem voor nu en de nabije toekomst) en stimuleer 
kennis en ontwikkeling hierbij. 

Vraag 3
Voor gemeenten: houd op basis van SWOT-analyses in de gaten wat de 
kracht van de afzonderlijke gemeenten is en breng die bij elkaar. 

Vraag 4
MRE: aan zet voor grens overstijgende zaken, lobby, verbinden

Als MRE-gemeente moeten we aan tafel zitten en meedoen. Daar heeft 
Deurne en de regio belang bij. Deze bouwstenennotitie biedt kans om onze 
burgers van dienst te zijn.

DeurneNU
Vraag 1 en 2
Blij dat de 2 regionale ontwikkellijnen net zo in elkaar grijpen als onze 
deelopgaven uit het raadsprogramma. Alles hangt met elkaar samen. Herkent 
zich in de ontwikkellijnen, waarbij wij bij duurzame schaalsprong aandacht 
moeten hebben voor de vraagkant. Probeer ook regionaal te kijken naar 
vermindering van vraag naar grondstoffen en energie; mogelijkheid 
samenwerking hergebruik.

Bij de deelopgaven zouden we bij het versnellen van de woningbouw moeten 
proberen te lobbyen bij provincie en in de samenwerking onderling om te 
bouwen aan de randen van de dorpskernen. De autonome groei moet 
opgevangen kunnen worden door aan de randen van de kernen, bij 
voorzieningen in de buurt, nieuwe ontwikkelmogelijkheden te onderzoeken. 
Daarvoor mag de MRE zich hard maken bij de provincie en landelijk.
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Woningbouw is het accent waar de meeste aandacht naar uit mag gaan. Dit 
leidt ook tot nieuwe mobiliteitsvraagstukken (N270 en A67). Kijk ook naar 
kansen voor smart mobility en aanpassen mobiliteitsvraag en -gedrag. 
Verbindt daarnaast de kernen en dorpen zoveel mogelijk. 
Men herkent zich in de verwisseling tussen wat een opgave en wat een 
maatregel is bij het fiche over het landelijk gebied. Dit moet zoals het college 
voorstelt worden gecorrigeerd. 

Vraag 3
Deurne als schakel tussen MRE/Brainport en de Limburgse gemeenten en 
Greenport. Daarnaast heeft Deurne een rol in het gesprek tussen onze 
inwoners en de MRE. Zeker als besluiten van de MRE inwoners gaan raken.

Vraag 4
Met name de lobby richting de provincie en de landelijke overheid, voorkomen 
van bureaucratische processen en bevordering van samenwerking tussen 
gemeenten onderling. 

Transparant Deurne
Vraagt aan het CDA of men blij is met de wijze waarop het landelijk gebied 
in de bouwstenennotitie beschreven staat (pag. 13)?

Vraag 4
MRE is een regionale bestuurlijke tussenlaag, zonder kiezersmandaat en 
zonder dat het direct verantwoordelijkheid hoeft af te leggen. Het is geen 
verlengstuk van het rijk. Het moet een samenwerking zijn van onderop. 
Gemeente zou daarbij moeten denken aan het eigen belang, wat vertaald 
wordt in een regionaal belang en samenwerking. Voor Deurne: balans 
aanbrengen tussen de belangen van de stad en opkomen voor de 
plattelandseconomie. 

Vraag 3
De gemeente moet zich hard maken voor de democratische verankering. De 
mening van de inwoners moeten doorklinken in het geluid van de gemeente 
naar de MRE. De bespreekpunten uit de notitie zouden dan ook eerst lokaal 
gevoerd moeten worden. Uit de aanbiedingsbrief lijkt dat ook de bedoeling te 
zijn  (het lokale gesprek). Er is wel erg weinig tijd voor dat lokale gesprek. 

De rollen zoals ze op papier staan zijn duidelijk, daar is men het mee eens en 
dat moet een opmaat zijn voor sterke decentrale samenwerking. Maar de 
praktijk is anders. Er zijn rijks ambities die voor gemeenten alvast worden 
voorgekookt. MRE mag geen vehikel zijn om rijksbeleid uit te voeren. B&W 
bekent lokaal geen kleur maar regionaal wel. Zelfs de vervolgstappen worden 
genoemd zoals inkrimping veestapel met 30%. In Deurne is hier het gesprek 
nog niet over gevoerd. Geldt ook voor het stikstofdebat. Is dat in het belang 
van een plattelandsgemeente als Deurne. Regionale samenwerking moet 
gaan over een sterke lobby, staan voor je regio. Wat is de inbreng van Deurne 
op deze bouwstenennotitie?

Hoe het zou moeten: we kunnen reageren op het landelijke beleid en 
aangeven wat de gevolgen daarvan zijn voor (de regio van) Deurne. Dan sta 
je (ook als MRE) voor de regio. Dat zou de rol van de MRE moeten zijn. Er 
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gaat veel goed bij de MRE, maar men vraagt aandacht voor de dossiers waar 
het niet goed gaat (RES, stikstofdossier, regio als vehikel).

PGP Deurne
In het raadsprogramma zijn 4 pijlers genoemd. Daar zit veel overlap in de 15 
deelopgaven van de ontwikkellijnen. De slagkracht wordt vergroot als de 
pijlers van Deurne regionaal worden opgepakt. Denk aan de relatie stad-
platteland en herstructurering landelijk gebied. Hoe verhoudt economie zich 
tot ecologie. Welvaart is zeker niet hetzelfde als welzijn. Het donutmodel 
geeft men daarbij als suggestie mee. 
Stem de regionale thema’s zoveel mogelijk op elkaar af. 
De uitdaging is om betrokken te blijven op de thema’s omdat de MRE soms 
veraf lijkt en sturing moeilijk is. Omdat de pijlers van Deurne en de thema’s 
van de MRE in elkaars verlengde liggen is het de moeite waard hiermee aan 
de slag te gaan een vliegwielconstructie te bewerkstelligen. 

50PLUS
Vraag 1
Hier herkent men zich in. 

Vraag 2
Het accent op de economie, groei, duurzaamheid en welzijn. Bevordering 
duurzame werkgelegenheid. Voldoende huisvesting voor de nieuwe inwoners. 

Vraag 3 en 4
Goede communicatie met inzicht in de black box van de MRE. 

College
Constateert dat de commissie zich in grote lijnen herkent in de agenda die de 
MRE (de 21 gemeenten) met elkaar opstellen voor de komende periode 
waarin het gaat over de schaalsprong, de vitaliteit van het landelijke gebied, 
energie en duurzaamheid, brede welvaart, mobiliteit, het meedoen van 
iedereen. Dit gaat over de grote opgaven waar we in de regio, als één daily 
urban system, mee te maken hebben. Het democratisch gehalte van 
gemeenschappelijke regelingen is jaren een vraagstuk maar als raad kun je 
hier invloed op uitoefenen (formeel en informeel bij de bijeenkomsten van de 
MRE). Samenwerken kan niet zonder een samenwerkingsinstrument en we 
zijn samen de MRE. 

Over de inhoudelijke zaken over het landelijke gebied: het college stelt voor 
dit te corrigeren.

De MRE lobbyt gezamenlijk om de ambities van de regio samen waar te 
maken. 

Het is niet zo dat de gedwee hobbelt achter het rijksbeleid. De 
bouwstenennotitie is een notitie met (een inventarisatie van mogelijke) 
aandachtspunten voor het samenwerkingsakkoord. Daar zit een regionale 
agenda aan vast. Die wordt voorgelegd voor zienswijzen. Daar kom je als 
raad in positie om je vertegenwoordigende en kaderstellende rol te pakken. 
In de bouwstenennotitie staat wel hetgeen het kabinet naar buiten heeft 
gebracht, zoals bijvoorbeeld het beleid inzake extensivering van de intensieve 
veehouderij en het verbeteren van waterkwaliteit en daarvoor voorgestelde 
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maatregelen. Dat zijn vraagstukken die voor de regio van belang zijn. De 
vraag is echter of deze opgaven ook daadwerkelijk onderwerp zijn of worden 
van de samenwerking van de 21 MRE-gemeenten? Of dat die taken elders 
liggen. Dat is het proces dat we nu ingaan en waarover duidelijkheid moet 
ontstaan. 

Omdat De Peel een NOVEX-gebied is zitten we als MRE rechtstreeks aan tafel 
met het Rijk en de provincie. We zoeken naar gebiedsprocessen in het gebied 
voor nadere uitwerking.  

9 Sluiting
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering om 23:22 
uur.

Vastgesteld in de openbare vergadering van 1 december 2022.

De griffier, De voorzitter,

Frank Wijnands Jerom Coppus 


